
DE AA ALS VERBINDING
Thema: water en bodem

Vroeger was de Aa vooral bedoeld om 
water(overschotten) af te voeren. Tegenwoordig 
gebruiken we de beek ook om water vast 
te houden. Dit doen we om droogte in het 
gebied te voorkomen. De hele omgeving kan 
daarvan profiteren: agrariërs en natuur. In de 
gebiedsvisie behoudt de Aa zijn lieflijke karakter. 
Maar de Aa moet ook meer ruimte krijgen. 
Bijvoorbeeld door speciale oevers aan te leggen, 
die kunnen overstromen. En een meestromende 
nevengeul waarin planten en dieren volop de 
ruimte krijgen.

DUURZAME LANDBOUW
Thema: landbouw, natuur en bos

Landbouw was altijd al belangrijk voor 
Landgoed Eyckenlust. En dat zal altijd zo blijven. 
Maar de wetten en regels voor landbouw zijn 
veranderd. Meer opbrengst en groter groeien? 
Dat is allang niet meer het doel. Landschap en 
landbouw moeten meer met elkaar in balans 
worden gebracht. Geen landbouw in de natuur, 
maar met de natuur. Daar is een impuls voor 
nodig. Wat dat kan opleveren? Harmonie tussen 
landbouw en natuur, en heerlijke, gezonde 
streekproducten om trots op te zijn.

“PRACHTIG GEBIED
 VOL CULTUURHISTORIE”
“Landgoed Eyckenlust was sinds het midden van de zeventiende 
eeuw, toen Beek en Donk een zelfstandige heerlijkheid werd, 
vele jaren lang bestuurscentrum. Hier werden zaken geregeld 
als belastingen, rechtspraak en andere bestuurstaken. Mede 
dankzij de invloed van het bestuurscentrum groeide Beek en 
Donk economisch uit tot wat het nu is.”

“Naast de cultuurhistorische waarde vormen het kasteel en 
het complete landgoed een bijzondere natuurlijke omgeving. 
De waterpartijen, de lanen, de bossen… Landgoed Eyckenlust 
is absoluut onvervangbaar, en het onderscheidt Beek en Donk 
van andere kernen. Bovendien is het voor velen een schitterend 
gebied om in te recreëren. Ook zelf wandel en fiets ik er graag. 
Als we erin slagen het landgoed te behouden en opnieuw te 
verbinden met de kernen van Beek en Donk, zou dat prachtig 
zijn. Draai het maar eens om: zou je je kunnen voorstellen dat 
het landgoed er niet meer is?”

Martin Philipsen, lid van Heemkundekring De Lange Vonder

Er zijn plannen voor Landgoed Eyckenlust. Die plannen komen 
in een masterplan. Verschillende partijen werken daar aan: de 
familie De Jong van Beek en Donk (de landgoedeigenaren), de 
gemeente Laarbeek, waterschap Aa en Maas, de Rijksdienst 
voor Cultureel Erfgoed en de provincie Noord-Brabant. 

Maar het masterplan is nog niet klaar. Wel is er een 
gebiedsvisie. Hierin staan alle ideeën, onderverdeeld in drie 
thema’s en acht uitgangspunten. Wat erin staat? Hier lees 
je de samenvattingen. Wil je de volledige gebiedsvisie lezen? 
Scan dan de qr-code of kijk op www.laarbeek.nl/eyckenlust

HISTORISCHE 
LAANSTRUCTUUR  
Thema: landbouw, natuur en bos

Landgoed Eyckenlust had vroeger een 
bijzondere laanstructuur. Een laan is een weg 
met aan beide kanten een rij bomen, ideaal 
als beschutting tegen regen, wind of hitte. 
Ook zijn lanen vaak erg mooi. Daarom wil men 
lanen terugbrengen in het landschap. In de 
gebiedsvisie wordt gesproken over meerdere 
nieuwe lanen. Samen met de nieuwe stukken 
bos én nieuwe stukken houtwal (ideaal voor 
planten, dieren en insecten) kan een prachtig 
gebied ontstaan.

Landgoed Eyckenlust is een speciale plek voor onze gemeente. De locatie op zich is bijzonder, 
en daarnaast leert het landgoed ons veel over de cultuur en over de geschiedenis, die 
onlosmakelijk is verweven met Beek en Donk. Het landgoed is zelfs een Rijksmonument. 
De gemeente wil het dan ook graag behouden.

Om dat te doen, werkt de gemeente Laarbeek aan een masterplan. Dat gebeurt samen 
met de familie De Jong van Beek en Donk (de landgoedeigenaren), Waterschap Aa en 
Maas, de Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed en de provincie Noord-Brabant. Samen 
werken ze de plannen uit, die ze met het landgoed hebben. Het masterplan is nog niet 
klaar, maar de gemeente wil er al wél graag over vertellen.

“Het is fascinerend dat zo’n mooi landgoed op een steenworp 
afstand van een dorp ligt”, vertelt Floris. “En dat terwijl lang 
niet iedereen even bekend is met het gebied. Mede door 
de barrière van het kanaal heeft Landgoed Eyckenlust een 
verborgen karakter. Het is onze ambitie om het landgoed 
opnieuw te verbinden met Beek en Donk en haar inwoners. 
Niet als op zichzelf staand gebied, maar als onderdeel van veel 
grotere natuurlijke en landschappelijke zone.”

Verandering is verbetering
Floris droomt van voedselbossen, biologische landbouw en 
karaktervolle huizen op de plaats waar vroeger pachtwoningen 
stonden. “Nieuwe woningen kunnen het landschap weer als 
vanouds structureren en van leven voorzien. En hoe mooi 
zou het zijn als je in de toekomst weer appels kunt kopen 
uit Eyckenlust-boomgaarden? Zo zijn er nog veel meer 
verbindende elementen. En het mooie is: iedere verandering  
die we zoeken is gericht op een directe verbetering. Neem de 
Aa als voorbeeld. Als we die weer laten meanderen, levert dat 
een fraaier landschap op, een hogere natuurwaarde, betere 
waterkwaliteit en een rijkere voedselproductie.”

Sleutelrol voor Eyckenlust
Het landgoed is de vorige eeuw langzaam maar zeker 
geërodeerd, stelt Floris. “Zeker na de Tweede Wereldoorlog 

raakte het landschap versnipperd. Lanen verdwenen, 
dieren vertrokken en vanuit alle windrichtingen rukte 
de verstedelijking op.” Hoewel die ontwikkelingen prima 
verklaarbaar zijn (en ook in hun tijd gezien niet per se 
verkeerd), blijft het zoeken naar een betere balans tussen 
productie en groen als waardevolle factor in iedere omgeving. 
En daarin kan Landgoed Eyckenlust vanuit zijn historie een 
pioniersrol vervullen.
 
Opnieuw ontwaken
Floris: “Stel je voor: je ontdekt een extra kamer aan je woning. 
En die richt je in als een fantastische tuinkamer. Waar je je 
in het groen bevindt en je de verbinding met de authentieke 
kwaliteiten van het platteland ervaart. Een landschap dat rust 
ademt en waar je geniet van al het moois dat de natuur je 
biedt. Landgoed Eyckenlust is die tuinkamer, voor het huis 
Beek en Donk. We kunnen het gebied opnieuw laten ontwaken 
en het prachtige, historische karakter ervan laten herleven.”

“Hoe mooi zou het zijn als je in de 
toekomst weer appels kunt kopen uit 
de Eyckenlust-boomgaarden?”

“EYCKENLUST KAN HISTORIE LATEN HERLEVEN”
Architecten Floris Alkemade en Berno Strootman werken in opdracht van het landgoed, het waterschap en de gemeente 
samen aan een ontwikkelplan voor Landgoed Eyckenlust. Dat verdient het landgoed, maar óók de bevolking, stelt Floris. 
“Eyckenlust is de tuinkamer van het huis Beek en Donk.”

“AFWISSELEND LANDSCHAP 
EN MEER BIODIVERSITEIT”
“Vooral het kleinschalige landschappelijke karakter spreekt 
ons aan, gecombineerd met het hermeanderen van de Aa. 
Dat zorgt namelijk voor afwisseling in het landschap en een 
grotere biodiversiteit. We juichen de plannen dan ook toe. En 
wie weet, misschien kunnen we in de toekomst een rol spelen 
in het onderhouden van het landgoed, net als vroeger. Wij 
staan er in ieder geval voor open.”

“Veel mensen weten nog dat de gemeente Laarbeek in 2016 
werd uitgeroepen tot groenste gemeente van Nederland, in de 
Europese groencompetitie Entente Florale. Beek en Donk werd 
zelfs een van de groenste kernen van Europa. Ook Landgoed 
Eyckenlust werd genoemd. Onder andere in een tip: de jury 
suggereerde dat het landgoed eigenlijk meer verbonden zou 
moeten worden met het dorp. En dat is precies wat er in de 
gebiedsvisie staat beschreven. Zou toch mooi zijn?”

John Heesakkers, 
bestuurslid Stichting Laarbeeks Landschap

DE PLANNEN IN HET KORT

HET GROENE HART
Thema: landbouw, natuur en bos

Het groene hart. Dat kan het landgoed 
worden, midden in een omgeving met steeds 
meer stenen. Het landgoed vormt namelijk 
een fijne, groene buffer tussen de dorpen en 
bedrijventerreinen, waar je bijvoorbeeld kunt 
wandelen en fietsen. Om dit te versterken, 
beschrijft de gebiedsvisie nieuwe stukken bos, 
zoals langs de Aa en buurtschap Broekkant. Dit 
past perfect in de Brabantse bossenstrategie 
van de provincie: in 2030 wil de provincie 
13.000 hectare extra bos gerealiseerd hebben, 
perfect voor mensen, dieren en planten.

DUURZAMER LANDGOED
Thema: woon- en leefklimaat

De historische gebouwen en andere (gebouwde) 
elementen zijn een belangrijk onderdeel van 
de historische sfeer en de kwaliteit van het 
landgoed. In de gebiedsvisie staat beschreven 
hoe die sfeer behouden en zelfs versterkt kan 
worden. Daarnaast kent de gebiedsvisie nóg 
een opvallende duurzaamheidsambitie: een 
waterkrachtcentrale in de Aa. De ontwikkeling 
van deze waterkrachtcentrale op het landgoed 
kan een mooie, waardige rol vervullen in de 
energietransitie.  

SNELFIETSROUTE
Thema: woon- en leefklimaat

Fietsers zijn meer dan welkom in onze mooie 
gemeente. Daar hoort vanzelfsprekend een 
goede infrastructuur bij. Het landgoed ligt langs 
het geplande snelfietspad Gemert-Eindhoven. 
Dit biedt mogelijkheden voor het landgoed 
en de omgeving. Het aanleggen van de 
snelfietsroute wil de gemeente combineren met 
het oplossen van het verkeersknelpunt rondom 
de Beekse brug. Dit kan ook een kans zijn om 
de Gemertseweg een groene entree van Beek 
en Donk te maken.

RECREATIEVE VERBINDINGEN
Thema: woon- en leefklimaat

Landgoed Eyckenlust bezoeken moet gemakkelijk 
zijn. Laagdrempelig. Uitnodigend. Wandelaars 
bijvoorbeeld, moeten zich één voelen met de 
omgeving. En dus wil de gemeente investeren 
in recreatieve verbindingen. Onderweg door het 
gebied beleef je de rijke historie en ervaar je het 
groene karakter. In de gebiedsvisie staat verder 
een mogelijke nieuwe brug over het kanaal, als 
(nieuwe) verbinding tussen het landgoed aan 
de ene kant van de Zuid-Willemsvaart, en de 
Groene Long aan de andere. 

EXTRA WONINGEN
Thema: woon- en leefklimaat

Tot in de 18e eeuw stonden er hoeves en 
pachtboerderijen op (of vlakbij) Landgoed 
Eyckenlust. Deze zijn allang verdwenen. Toch 
is wonen belangrijk voor de toekomst van het 
landgoed. Daarom staan in de gebiedsvisie 
nieuwe woningen ingetekend. Die moeten wél 
passen bij de geschiedenis van het landgoed. 
Met het geld dat deze woningen opbrengen, 
kan het landgoed onderhouden worden. Ook 
zouden nieuwe woningen meteen een deel van 
de woningnood oplossen.

Saskia, waarom duurt het zo lang voordat 
het masterplan klaar is? 
“We praten over een groot gebied met veel kenmerken. 
Natuur, wegen, water, woningen… Bovendien is een deel zelfs 
Rijksmonument én ligt het landgoed in het buitengebied. Dat 
betekent dat ook partijen als de Rijksdienst voor Cultureel 
Erfgoed en de provincie Noord-Brabant iets te zeggen hebben 
over de plannen.” 

Om de tafel en vergaderen dus. Toch? 
Saskia: “Zeker, dat doen we ook. We gaan zelfs heel zorgvuldig 
te werk. Iedere partij heeft andere belangen en invalshoeken. 
Dat kan uitdagend zijn. En tijdrovend. Toch denken we dat dit de 
juiste weg is. We willen alle deelplannen samenbrengen in één 
masterplan. Want als iedereen alleen naar zijn eigen puzzelstukje 
kijkt, leg je samen nooit een complete puzzel.” 

Zit iedereen hetzelfde in de wedstrijd? 
Saskia: “Jazeker, we hebben allemaal dezelfde stip op de horizon: 
het fraaie landgoed op een gezonde wijze laten voortbestaan. 
Onmisbaar hierin is dat het landgoed nog meer gaat bijdragen 
aan de leefbaarheid in de dorpen. Want dat we zo’n prachtig 
gebied hebben op zó’n korte afstand – dat is echt uniek.” 

Simon, waarom is het waterschap eigenlijk aan boord?  
“Een van de projecten van het waterschap gaat over het beekherstel 
langs de Aa. En die stroomt ook door Landgoed Eyckenlust. De 
oevergronden zijn eigendom van de landgoedeigenaren, en dus 
hebben we de samenwerking opgezocht.” 

Wat wil het waterschap dan met de oevers? 
Simon: “We richten de oevers van de Aa anders in. 
Klimaatbestendiger. Zodat als het een tijdlang flink regent, al 
dat water ergens heen kan. En andersom: in tijden van droogte 
willen we het water vast kunnen houden. Daarnaast willen we de 
waterkwaliteit graag verbeteren. Ook vervangen we een tweetal 
bruggen over het afleidingskanaal dat parallel aan de Zuid-
Willemsvaart loopt.” 

Wat hebben die bruggen te maken met Landgoed Eyckenlust? 
Simon: “De twee bruggen over het afleidingskanaal zijn aan 
vervanging toe. En doordat ze op het landgoed liggen, zijn ze 
belangrijk voor de uitstraling van Landgoed Eyckenlust en de 
omgeving. Mooie bijkomstigheid: dankzij het Erfgoeddeal-
programma konden we aanspraak maken op een Rijksbijdrage 
van ruim 700.000 euro voor het herstellen van de historische 
verbindingen. Een deel daarvan kunnen we gebruiken voor een 
mooi ontwerp, als we de bruggen gaan vervangen.” 

Hoe zit het eigenlijk met nieuwe woningen in het gebied?
Saskia: “Woningen bouwen is nodig om het landgoed te 

onderhouden. De landgoedeigenaren gaan de woningen zelf 
ontwikkelen, daar spelen we als gemeente geen rol in. Maar wel 
in het beoordelen van de plannen. Net als de provincie trouwens. 
Want voor bouwen in het buitengebied gelden strenge spelregels. 
Ook daardoor duurt de besluitvorming langer.” 

Aan wat voor woningen moeten we denken? 
Saskia: “Aan woningen die het landschap versterken. Dus 
geen afgeschermde villa’s of twee-onder-één-kappers met 
afgebakende tuintjes. Maar wel woningen die opgaan in het 
landschap, refererend aan het karakter dat de boerderijen 
eeuwen geleden hadden. Verder willen we de uitstraling van het 
kasteel en de omgeving behouden. Het hart van het gebied blijft 
onaangetast.” 

Wat staat er verder nog in de plannen? 
Saskia: “Het plan bestaat uit verschillende onderwerpen, zoals 
mobiliteit, duurzame landbouw, historische laanstructuren en 
nog veel meer. We hebben alles beschreven in een gebiedsvisie, 
die je via de website van de gemeente kunt lezen.” 

Stel, jullie mogen onbegrensd dromen. Hoe ziet de toekomst 
van Landgoed Eyckenlust er dan uit? 
Simon: “Ik zie een prachtig gebied voor me, met een meanderende 
Aa met een weersbestendig karakter, natuurlijke zones en rijke 
flora en fauna. Het kasteel is in volle glorie aanwezig en in de 
omgeving kan iedereen heerlijk wandelen en fietsen.” 

En jij, Saskia? 
“Landgoed Eyckenlust is uitstekend bereikbaar, en een heerlijke 
plek voor fietsers, wandelaars, hardlopers en alle andere 
bezoekers die even willen afschakelen. Hier ervaar je niets 
anders dan de vogels om je heen en de pracht van de natuur en 
de monumenten.” 

Wanneer is het masterplan klaar? 
Saskia: “We streven naar eind 2024, begin 2025. En intussen 
vinden er al herstel- en onderhoudswerkzaamheden plaats. 
Aan de karakteristieke zwarte noot bijvoorbeeld. Ook plant het 
landgoed al hagen aan en bereiden ze de restauratie van een 
van de boerderijen voor. Daarnaast is het waterschap druk met 
de herstelplannen voor de bestaande bruggen.” 

Wanneer horen we meer? 
Saskia: “We zijn voortdurend in gesprek met de leden van onze 
klankbordgroep. Daarin zijn onder andere de Dorpsraad, de 
heemkundekring, Laarbeeks Landschap, Toeristisch Laarbeek 
en het IVN Laarbeek vertegenwoordigd. Ook beleggen we in 
het najaar een informatieavond, plus een bewonersavond voor 
omwonenden. Daarnaast is het slim om de MooiLaarbeekKrant 
in de gaten te houden. Want als het masterplan eenmaal klaar 
is, gaat het pas echt beginnen. We laten de komende jaren nog 
veel van ons horen.”

“Als iedereen alleen naar zijn eigen 
puzzelstukje kijkt, leg je samen 
nooit een complete puzzel”

“Het hart van het gebied 
blijft onaangetast” 

Projectleiders Saskia Hornikx en Simon Schimmel vertellen

“ZO’N PRACHTIG GEBIED IS ECHT UNIEK” 
One plan to unite them all. De toekomstplannen van Landgoed Eyckenlust kent vele perspectieven, die verenigd het beste 
tot hun recht komen. Saskia Hornikx (projectleider gemeente Laarbeek) en Simon Schimmel (projectleider waterschap Aa en 
Maas) vertellen. 

“HIER KUN JE 
GESCHIEDENIS BELEVEN” 
“We hebben het masterplan nodig om het landgoed in stand 
te houden en toekomstbestendig te maken. Natuurbehoud, 
een wateropgave, woningen – alles in het plan draagt daaraan 
bij. Maar naast noodzaak zie ik vooral kansen. Neem de 
woningen: die zijn niet alleen belangrijk voor het onderhoud 
van het landgoed; ze vormen ook een prachtige mogelijkheid 
om de sfeer en het karakter van de historische boerderijen 
terug te brengen.”

“Zelf wandel ik geregeld door het landgoed. Wat ik het 
mooiste vind? Het totaalplaatje. Ik kan heerlijk door het groen 
dwalen, genieten van een ree of vos, en even later het kasteel 
passeren, met zijn prachtige grachten. Dat geheel maakt het 
landgoed een bijzonder stuk Beek en Donkse geschiedenis, 
die het waard is om doorverteld te worden aan de huidige 
en toekomstige generaties. Of, nog beter: als we erin slagen 
het landgoed klaar te maken voor de toekomst, kun je die 
geschiedenis hier zelf beleven.”

Monika Slaets-Sonneveldt, wethouder gemeente Laarbeek 
(onder meer Groen en Erfgoed)



Landgoed Eyckenlust ontstond in 1658. “In de jaren die volgden, 
was het landgoed ook het bestuurlijke en maatschappelijke 
centrum van de heerlijkheid van Beek en Donk”, vertelt Jan, 
die de adellijke titel jonkheer draagt. “Voor de heerlijkheid 
werden vanuit die plek diverse ontwikkelingen gestimuleerd, 
bijvoorbeeld op het gebied van landbouw, infrastructuur en 
wonen.”

Maatschappelijke impact
In 1745 kwam het landgoed in handen van de familie De Jong, 
waarvan de huidige landgoedeigenaar de achtste generatie 
vertegenwoordigt. “Mijn voorvaderen vervulden verschillende 
rollen, waaronder die van burgemeester”, vertelt Jan. “Vaak met 
maatschappelijke impact, zoals het oprichten van melkfabriek 
De Eendracht, een coöperatie waarin boeren hun krachten 
bundelden. Of de aanleg van het kanaal, dat een belangrijke 
pijler werd onder de economische groei van Beek en Donk.”

Groene hart
Het kanaal speelde echter ook een andere rol: door de 
‘doorsnijding’ van het landschap verloor Landgoed Eyckenlust 
het fysieke contact met het dorp, een situatie die al meer dan 
tweehonderd jaar voortduurt. Het plan is de Groene Long 
samen met Eyckenlust weer meer expliciet het Groene Hart 
van Beek en Donk te laten zijn.

Meer betekenis
De situatie die Jan schetst, klinkt uitnodigend. “Ik denk dat 
het landgoed weer meer betekenis kan hebben voor Beek 
en Donk”, vertelt hij. “In verschillende opzichten, zoals ook 
in de gebiedsvisie staat beschreven. Want naast cultureel 
erfgoed, water en natuur kun je denken aan verduurzamen, 
infrastructuur, wonen, recreatie en nog veel meer. En als je 
alle elementen samen aanpakt, til je het geheel naar een nog 
hoger niveau. De term behoud door ontwikkeling past hier heel 
mooi bij.”

Verbeteren leefomgeving en financiële draagkracht
“Het zou prachtig zijn als we de kwaliteit van de leefomgeving 
kunnen vergroten”, vervolgt Jan. “Bijvoorbeeld door de 

historische Gemertseweg in ere te herstellen en in te richten als 
erfgoedentree van het dorp. En waar vroeger buurtschappen 
waren, brengen we woningen terug in een passende stijl. Zo 
versterken we het erfgoed en landschap én doen we recht 
aan de rijke geschiedenis. Bovendien dragen we bij aan de 
woningbehoefte en verbeteren we de broodnodige financiële 
draagkracht om de andere onderdelen van het plan te kunnen 
realiseren.”

Sterke verbinding
Zoals gezegd handelt Jan vanuit een sterke morele motivatie. 
“Technisch gezien is het landgoed van mijn familie, maar 
tegelijk zijn we ook ‘alleen maar’ eigenaar. Wij, en ook de andere 
bewoners en omwonenden, voelen een sterke binding met 
Eyckenlust en dragen er zorg voor. Sterker nog: het landgoed is 
een beetje van ons allemaal en op het opengestelde deel van 
het landgoed is iedereen welkom.”

Inspirerend en effectief
Terug naar de plannen. Jan trekt nauw op met de gemeente 
en waterschap Aa en Maas (als uitvoerende partijen) en met 
de provincie Noord-Brabant en de Rijksdienst voor Cultureel 
Erfgoed. “Want we hebben elkaar nodig”, aldus Jan. “Ieder 
vanuit zijn eigen rol en toegevoegde waarde. Ik denk we 
voortvarend te werk gaan, zeker gezien de complexiteit. We 
werken inspirerend én effectief samen.”

Nieuwe historie
Een vrije blik in de toekomst roept bij Jan al snel een gevoel 
van trots op. “Nou en of. We hebben een uniek gebied én we 
hebben een plan. Kijk je naar de loop van de geschiedenis, dan 
zie je grofweg iedere honderd jaar een belangrijke gebeurtenis. 
Het ontstaan van het landgoed, het groeien naar volle wasdom, 
de aanleg van het kanaal omstreeks 1826, de herstructurering 
in 1924, en nu staan we voor een volgende mijlpaal. Het lijkt 
me prachtig om een bijdrage te leveren aan een nieuw stuk 
historie van Eyckenlust en omgeving. Als we daarin slagen, 
mogen we met zijn allen heel trots zijn.”

“Het lijkt me prachtig om een bijdrage 
te leveren aan een nieuw stuk historie”

“Versterken van erfgoed draagt bij aan 
verbeteren van de leefomgeving”

Landgoedeigenaar Jan de Jong van Beek en Donk vertelt

“EYCKENLUST IS EEN BEETJE VAN IEDEREEN”
Jan de Jong van Beek en Donk ziet het als zijn taak om Landgoed Eyckenlust te onderhouden en toekomstbestendig te 
maken. Zelf zegt hij: “Ik draag zorg voor Eyckenlust vanuit een intrinsieke motivatie. Dat doe ik al van jongs af aan en dat 
blijf ik de rest van mijn leven doen.” Zijn toewijding wordt voor een groot deel gevoed door de historisch maatschappelijke 
rol die het landgoed speelt. “Ik ben misschien wel de eigenaar, maar eigenlijk is Eyckenlust een beetje van iedereen.”

Kijk voor alle informatie op:
www.laarbeek.nl/eyckenlust

BLIJF OP  
DE HOOGTE

“PAREL KAN EEN 
GLIMMENDE DIAMANT 
WORDEN”
Rob van Thiel is een van de bewoners van Landgoed 
Eyckenlust. Hij woont al ruim achttien jaar in een van de 
zijvleugels van het kasteel, en ziet het masterplan met 
vreugde tegemoet. “Ik ben er echt lyrisch over.” 

“Ik ken het landgoed al vanuit mijn prille jeugd”, vertelt Rob, die 
inmiddels 77 jaar oud is. “Ik weet nog goed hoe ik met vriendjes 
stiekem appels uit de boomgaarden plukte, en in de sloten viste 
naar snoek, zeelt en paling. We stonden tot ons middel in het 
water, met een zelfgemaakte zeeg. Dat onze benen daarna vol 
bloedzuigers zaten, deerde ons nauwelijks. Kortom: ik heb een 
sterke band met het gebied.”

IJsvogels en kuifeenden
Sinds Rob zélf bewoner is van het landgoed, geniet hij volop van 
de omgeving. “Vanuit mijn woning kijk ik uit over de slotvijver. Ik 
zie ijsvogeltjes, kuifeenden en zelfs een keer een roerdomp in het 
riet. Prachtig! Ik vind het een voorrecht om hier te wonen. Het 
landgoed is nu al een parel van de gemeente Laarbeek, maar 
als het masterplan wordt uitgevoerd, heeft het alles om een 
schitterende, glimmende diamant te worden.”

Band blijft bestaan
“Van oudsher zijn Beek en Donk en Landgoed Eyckenlust nauw 
verbonden. Vroeger liep de kasteellaan zelfs tot in het dorp. 
Door de aanleg van de Zuid-Willemsvaart verdween die fysieke 

verbinding. Maar de band is altijd blijven bestaan. Ook flora en 
fauna zijn nog altijd bijzonder, en voortdurend in beweging. Waar 
de kievit, wulp en tureluur in de loop der jaren vertrokken, kun je 
vandaag de dag zomaar een ree, das of bever tegenkomen. Het 
zou toch mooi zijn als de inwoners van Beek en Donk nóg meer 
konden genieten van de natuur en het landschap?”

Hoop op voltooiing
“Zelf ben ik inmiddels 77, de jaren beginnen te tellen. Zelfs als 
het masterplan werkelijkheid wordt en iedereen er zijn schouders 
onder zet, is het maar de vraag of ik het moment van de 
voltooiing meemaak. Het is niet voor niets een meerjarenplan. 
Maar dat ik hoop dat dat moment er komt, met of zonder mij 
– dat is duidelijk. Ik heb veel respect voor de visie, het lef en 
het ondernemerschap dat jonkheer Jan en zijn vrouw tonen, 
resulterend in een masterplan. Ik ben er niets minder dan lyrisch 
over.”

“Je kunt hier zomaar een ree, 
das of bever tegenkomen”

Bronvermelding afbeeldingen:
Gemeente Laarbeek, Strootman Landschapsarchitecten, Landgoed Eyckenlust, Fietsersbond en mevr. H. Prinsen.
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